

朝陽科技大學 096學年度第2學期教學大綱
Psychology 心理學

當期課號	3134	Course Number	3134
授課教師	黃素芳	Instructor	HUANG,SU FANG
中文課名	心理學	Course Name	Psychology
開課單位	企業管理系(四進)一A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	3	Credits	3
課程目標	探討的主題包括意識狀態、學習原理及其運用、訊息處理中的記憶與遺忘、動機與情緒等心理學基本概念。認識心智能力及其鑑衡、人生全程中的身心發展、人格及其鑑衡、社會行為等進階心理學議題。瞭解心理異常及其成因、心理治療與身心健康等健康心理學的概念。探討心理學與日常生活的相關性；拓展生活視野。	Objectives	The course of Psychology includes the basic concepts and the application of consciousness, learning, memory, motivation, and emotion. The advanced issues on the physical and mental development through the whole life, the assessment of personality, the social behavior, and mental health will be discussed. As to the basic concepts, causes, and therapy of the mental disorder will be briefly introduced.
教材	王震武、林文瑛、林烘煜、張郁雯、陳學志（2007），心理學，台北：學富文化。	Teaching Materials	王震武、林文瑛、林烘煜、張郁雯、陳學志（2007），心理學，台北：學富文化。
成績評量方式	1.口頭報告25% 2.書面報告25% 3.平時成績20% 4.期末考30%	Grading	presentation and papers 50% Class attendance and participation 20% examinations 30%
教師網頁			
教學內容	本課程介紹和討論現代科學心理學的發展與範疇，探究人類行為及心智運作的普同性原則，期使學生具備相關基礎知識，增進自我瞭解與環境適應，並積極關懷社會人群。討論主題包含：感覺和知覺、意識、學習、記憶、思考和語言、智慧和創造力、發展心理學、社會心理學、動機和情緒。	Syllabus	The course presents the development and research topics of modern scientific psychology to students, and inspires them to search for the universal principle of human behavior and mental processing. The topics include sensation, perception, consciousness, learning, memory, language, thinking, intelligence, creativity, developmental psychology, social psychology, motivation and emotion.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。